
                                            

 

 

抒情．暴：倫敦當代臺灣藝術展 
 

策展人｜楊佳玲 

協同策展｜陳建今 

藝術家│薛保瑕、蔣友梅、姚瑞中、陳浚豪、楊忠銘、蘇孟鴻、邱承宏、李若玫、何宇森 

展期│2025.10.30–11.15 

貴賓預展｜10.30.2025 (Thr.) 18:15 

開幕茶會｜10.31.2025 (Fri.) 17:00 

地點│Frieze No. 9 Cork Street (9 Cork St, London W1S 3LL, 英國) 

協辦│耿畫廊 

開幕茶會設計｜鹿野茶房 

特別感謝｜曜畫廊、九份茶坊、莊記茶葉、福茶苑、COFE、MANO MANO 

 

展覽論壇活動 

展覽論壇 1｜10.30.2025 (Thr.) 17:15-18:15 

藝術家｜薛保瑕, 蘇孟鴻 

與談人｜Richard Thomson (英國愛丁堡大學藝術學院教授) 

 

展覽論壇 2｜10.31.2025 (Fri.) 15:30-16:30 

藝術家｜蔣友梅, 姚瑞中 

與談人｜Margaret Hillenbrand（英國牛津大學東亞研究所教授） 

 

展覽論壇 3｜11.1.2025 (Sat.) 15:30-16:30 

藝術家｜陳浚豪, 楊忠銘 

與談人｜楊佳玲 (英國愛丁堡大學藝術學院教授), 陳建今 （耿畫廊） 

 



                                            

 

 

No. 9 Cork Street 為全球當代藝術指標性平台 Frieze 於 2021 年創立的展覽空間，特別選址於 1920 年代以來

倫敦現當代藝術重要聚落梅費爾（Mayfair）街區。由總監 Selvi May Akyildiz 所領導， No. 9 Cork Street 致力

於呈現世界頂尖畫廊所策劃具前瞻性的國際藝術展覽與藝術項目，可說是歐洲最具影響力的國際型展覽平台之

一。 

 

為強化臺灣當代藝術論述與國際能見度，並有效建立品牌及國際合作網絡，「抒情．暴：倫敦當代臺灣藝術展」

展覽團隊榮獲文化部文化黑潮計劃補助指導，特別與臺灣最具國際代表性的耿畫廊攜手合作，邀請英國愛丁堡大

學藝術學院教授楊佳玲策展。2025 年 10 月 30 日到 11 月 15 日，將在座落於倫敦當代藝術核心平台 No. 9 

Cork Street，帶來匯集不同世代臺灣藝術家的精彩特展與講座。特展以抒情為題，構築出一個文化交會的對話

場域，讓觀者得以於此處搜尋東西方交會的符碼，一窺藝術家們在材質、時間與技法中所凝煉的哲思與感性張

力，映照出屬於臺灣獨特的當代美學語彙。 

  

長久以來，「抒情」在藝術與文學傳統中賦予傳達個人與集體經驗的媒介。在臺灣，「抒情」從現代主義的啟

蒙，逐漸轉化為一種具批判性、立基於本土文化的表達方式。戰後旅外的藝術家吸收了西方的抒情抽象與表現主

義，將色彩理論與姿態性筆觸融入水墨傳統與東亞意境之中。到了 1980 至 1990 年代，這種感性進一步指涉政

治歷史與集體記憶，於詩意筆觸中承載戒嚴體制、鄉土變遷與身份議題的種種反思。在臺灣當代的藝術場域，

「抒情」更是超越浪漫情懷，成為材質實驗、感官互動以及對既有美學權威提出質疑的探索。 

 

展覽「抒情・暴：倫敦當代臺灣藝術展」匯聚薛保瑕（1956 年生）、蔣友梅（1961 年生）、姚瑞中（1969 年

生）、陳浚豪（1971 年生）、楊忠銘（1974 年生）、蘇孟鴻（1976 年生）、邱承宏（1983 年生）、李若玫

（1985 年生）與何宇森（1995 年生）等九位不同世代的藝術家，以四個主題單元，層層叩問情感的深度如何

透過材質語彙，化為一種喚起共鳴與文化隱喻的藝術？破碎的敘事又如何在多重媒材中揭示理想與現實的多樣面

貌？ 

 

本展分為四個主題單元呈現當代臺灣抒情的不同面向： 

 

．後民國偽山水（Post-Republican Pseudo-Landscape） 

打破傳統「水墨」與山水語法的框架，藝術家以當代媒介重新詮釋在全球化與政治角力中，對文化遺產的承繼與

形變。 

 

．物的秘境（Secret Realm of Things） 

藝術家探索詩意與物質性的交會，藉由日常物件與有機形態喚起記憶，呈現人、物及土地之間細膩的連結。 



                                            

 

 

．情的溫度（Temperature of Feeling） 

超越傳統敘事，藝術家以破碎與開放的構圖，反思文化轉譯與原民身份的複雜性。 

 

．有為法（All Conditioned Phenomena） 

作品以詩意的美感表述，凝思時間的循環本質，直指存在的流動與大化無常。 

 

作為英國聚焦當代臺灣當代藝術的大型主題性策展里程碑，「抒情・暴：倫敦當代臺灣藝術展」將為來自全球不

同文化軸線的觀者呈現來自臺灣藝術創作者們，透過多樣媒材與作品所展現的思辯與全新視野，讓來自全球不同

文化軸線的觀者更理解臺灣視覺文化的細膩與複雜。於此，本次展覽既是一項提問，也是一則回應：在國際藝術

市場與學術場域日益轉向多核心（multi-centric）的當代語境中，來自臺灣的藝術觀點，能否成為東西方美學辯

證的交會之所，並成為完整構建全球藝術史進程中的一處關鍵樞紐？ 

  

展覽開幕活動包含由策展人楊佳玲策劃的一系列展覽藝術家與歐洲學界的學術交流座談；並與鹿野茶房及眾多本

土文創品牌攜手合作，舉辦富含臺灣原創特色的茶會。誠摯歡迎各界蒞臨同享倫敦秋意正濃時，來自臺灣精彩紛

呈的當代藝術！ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

耿畫廊媒體垂詢 

info@tinakenggallery.com 

+886.2.2659.0789 

 

追蹤耿畫廊 

 @tinakenggallery  

 @tinakenggalleryofficial 



                                            

 

 

A Blast of Lyricism: Contemporary Taiwanese Art in London 

 

Curator | Chia-Ling Yang 

Co-Curator | Gene Chen 

Artists | Ava Hsueh 薛保瑕, Chiang Yomei 蔣友梅, Yao Jui-Chung 姚瑞中, Chen Chun-Hao 陳浚豪, Yang 

Chung-Ming 楊忠銘, Su Meng-Hung 蘇孟鴻, Chiu Chen-Hung 邱承宏, Lee Juo-Mei  李若玫, He Yusen 何宇森 

Exhibition Dates | 10.30–11.15.2025 

Venue | Frieze No. 9 Cork Street (9 Cork St, London W1S 3LL, United Kingdom) 

Presented by Tina Keng Gallery 

VIP Preview and Drink Reception | 30.10.2025 (Thur.) 18:15 

Opening Drink Reception | 31.10.2025 (Fri.) 17:00 

Formosa Tea Reception Design | Deerland Tea (鹿野茶房) 

Special Thanks | Gallery de sol (曜畫廊), Jioufen Teahouse (九份茶坊), Sun Moon Lake Black Tea (莊記茶

葉), Fortune Tea Garden (福茶苑), COFE and MANO MANO 

 

Artist in Conversation Event 

 

Artists in Conversation 1 | 30.10.2025 (Thur.) 17:15-18:15 

Speakers | Prof. Ava Hsueh 薛保瑕, Dr. Su Meng-Hung 蘇孟鴻 and Prof. Richard Thomson (Edinburgh) 

 

Artists in Conversation 2 | 31.10.2025 (Fri.) 15:30-16:30 

Speakers | Chiang Yomei 蔣友梅, Yao Jui-Chung 姚瑞中 and Prof. Margaret Hillenbrand (Oxford) 

 

Artists in Conversation 3 and Tea Cocktail Party | 01.11.2025 (Sat.) 15:30-16:30 

Speakers | Chen Chun-Hao 陳浚豪, Yang Chung-Ming 楊忠銘, Prof. Chia-Ling Yang 楊佳玲 (Edinburgh) and 

Gene Chen 陳建今 

 



                                            

 

 
 

Founded in 2021 by Frieze, No. 9 Cork Street stands as a landmark exhibition space in London’s historic 

Mayfair, a district synonymous with modern and contemporary art since the 1920s. Under the directorship of 

Selvi May Akyildiz, the space, designed by the architectural studio Matheson Whiteley, hosts a year-round 

program of ambitious exhibitions and projects by leading international galleries. It has swiftly become one of 

the most influential platforms shaping London’s dialogue with global contemporary art. 

 

In October 2025, A Blast of Lyricism: Contemporary Taiwanese Art in London marks a milestone collaboration 

between Tina Keng Gallery, one of Taiwan’s leading international galleries, and curator Professor Chia-Ling 

Yang of the University of Edinburgh, with generous support from Taiwan’s Ministry of Culture and its Taiwan 

Content Plan. Presented at Frieze No. 9 Cork Street, at the heart of London’s contemporary art scene, the 

exhibition unites several generations of Taiwanese artists to articulate a shared aesthetic that traverses local 

traditions and global dialogues. 

 

Centred on the notion of lyricism, it conjures a contemplative and sensorial sphere where materiality, emotion, 

and philosophy converge. Within this cross-cultural encounter, the visitor is invited to trace the subtle exchange 

between East and West: the merging of gestures and ideas, the resonance of time and texture, the poetic 

tension between continuity and rupture. Through this constellation of practices, A Blast of Lyricism unveils a 

distinctly Taiwanese visual sensibility, one that bridges inheritance and experimentation, reflection and 

renewal. 

 

Lyricism in art and literature has long conveyed personal and collective experience. In Taiwan, it evolved from 

a modernist import into a critical, place-based mode of expression. Postwar artists trained abroad absorbed 

Western lyrical abstraction and Abstract Expressionism, blending colour theories and gestural vocabularies 

with ink traditions and East Asian atmospheres. By the 1980s–90s, this sensibility engaged political history and 

collective memory, inflecting poetic brushwork with the weight of martial law, rural transformation, and 

questions of identity. Today, lyricism moves beyond romantic sentiment, becoming a space for material 

experimentation, sensory engagement, and the questioning of inherited aesthetic authority. 

 

Featuring Ava Hsueh 薛保瑕 (b. 1956), Chiang Yomei 蔣友梅 (b. 1961), Chen Chun-Hao 陳浚豪 (b. 1971), Yao 

Jui-Chung 姚瑞中 (1969), Yang Chung-Ming 楊忠銘 (b. 1974), Su Meng-Hung 蘇孟鴻 (b. 1976), Chiu Chen-



                                            

 

 

Hung 邱承宏 (b. 1983), Lee Jo-Mei 李若玫 (b. 1985), and He Yusen 何宇森 (b. 1995), the exhibition explores 

how lyricism transforms when native traditions meet external influences. 

 

How does emotional depth take shape as an art of evocation, resonance, and cultural reference through the 

language of materials? How can fragmented narratives reveal diverse ideals and realities across multiple 

media? 

 

The exhibition is organised into four thematic sections: 

 

‧ Post-Republican Pseudo-Landscape (後民國偽山水) 

Challenging conventional ink art and landscape traditions, artists reinterpret Sinophone heritage through 

contemporary sensibilities. 

 

‧ Secret Realm of Things (物的秘境) 

Artists explore the intersection of poetics and materiality, utilising everyday objects and organic forms to evoke 

memories and the subtle connections between things and human experience. 

 

‧ Temperature of Feeling (情的溫度) 

Transcending conventional storytelling, disrupted narratives, and open-ended compositions reflect on cultural 

translation and indigenous identities. 

 

‧ All Conditioned Phenomena (有為法) 

Meditative compositions evoke the cyclical nature of time, embodying continuous transformation and the 

fluidity of being. 

 

As the first large-scale exhibition in the United Kingdom dedicated to contemporary Taiwanese art, A Blast of 

Lyricism introduces multicultural audiences to Taiwan’s evolving art discourse, one that resonates with 

reflection, critique, and transnational empathy. In essence, the exhibition demonstrates how Taiwanese artistic 

perspectives, within an increasingly multicentric art world, can serve as a vital locus where Eastern and 

Western aesthetics converge, forming a dynamic node within the fabric of global art history. 



                                            

 

 
 

 

The exhibition extends beyond visual presentation into intellectual exchange. A series of artist conversations 

and academic forums, curated by Professor Yang, foster dialogue between Taiwanese artists and European 

scholars, illuminating shared inquiries into aesthetics, identity, and the politics of form. 

 

Complementing these discourses, Deerland Tea will orchestrate an opening tea reception in collaboration with 

Taiwan’s celebrated tea and lifestyle brands, including Jioufen Teahouse, Sun Moon Lake Black Tea, Fortune 

Tea Garden, COFE, and MANO MANO, translating hospitality into a cultural expression that bridges art, ritual, 

and everyday sensibility. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tina Keng Gallery Press Inquiries 

info@tinakenggallery.com 

+886.2.2659.0789 

 

Follow Tina Keng Gallery 

 @tinakenggallery  

 @tinakenggalleryofficial 


